



CANADIAN VIRAL HEPATITIS **ELIMINATION DAY**

JOURNÉE CANADIENNE **POUR L'ÉLIMINATION DE L'HÉPATITE VIRALE**

Canadian Viral Hepatitis Elimination Day Proclamation May 9, 2024

WHEREAS, hepatitis B and C are among Canada's most burdensome infectious diseases – measured in liver damage, cancer, lives lost, and significant costs to our public healthcare system;

WHEREAS, more than 204,000 people in Canada are living with hepatitis C, and more than 250,000 are living with hepatitis B;

WHEREAS, hepatitis C is curable, and hepatitis B is vaccine-preventable and treatable;

WHEREAS, Canada has committed to eliminating viral hepatitis as a public health threat by 2030; and

WHEREAS, Canadian Viral Hepatitis Elimination Day provides an opportunity to highlight the need for policies that support easy access to testing, treatment, and care for those affected, paving the way toward elimination;

THEREFORE, I, Bill Steele, Mayor of the City of Port Colborne, do hereby proclaim
May 9, 2024 Canadian Viral Hepatitis Elimination Day in Port Colborne.

Proclamation de la Journée canadienne pour l'élimination de l'hépatite virale 9 mai 2024

CONSIDÉRANT que les hépatites B et C comptent parmi les maladies infectieuses les plus onéreuses au Canada – mesurées en dommages au foie, en cancer, en vies perdues et en coûts importants pour notre système de santé public;

CONSIDÉRANT que plus de 204 000 personnes au Canada vivent avec l'hépatite C et plus de 250 000 avec l'hépatite B;

CONSIDÉRANT que l'hépatite C est guérissable et que l'hépatite B est évitable par la vaccination et traitable;

CONSIDÉRANT que le Canada s'est engagé à éliminer l'hépatite virale en tant que menace pour la santé publique d'ici 2030; et

CONSIDÉRANT que la Journée canadienne pour l'élimination de l'hépatite virale est une occasion de souligner la nécessité de mettre en place des politiques qui facilitent l'accès au dépistage, au traitement et aux soins pour les personnes touchées, tout en ouvrant la voie à l'élimination;

PAR CONSÉQUENT, je, Bill Steele, maire de Port Colborne, proclame par la présente le
**9 mai 2024 Journée canadienne pour
l'élimination de l'hépatite virale** à Port Colborne.

**Bill Steele
Mayor / Maire**